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Til stede 85 representanter. 
De anmeldte forfall ble enstemmig godkjent. 
 
Ordfører opplyste om to tilleggssaker som var delt ut på plassene: 
Sak 14/08 DIVERSE ENDRINGER FOR ARBEIDERPARTIET 
Sak 15/08 NYVALG AV KONTROLLKOMITEEN 
 
Innkalling og sakliste med tilleggssaker ble enstemmig godkjent. 
 
Ordfører opplyste at sakene behandles i følgende rekkefølge: 173/07, 181/07, 182/07, 1/08, 4/08, 
183/07, 2/08 og deretter i nummerrekkefølge. Sakene 6/08 og 7/08 tas som første saker etter 
spørretimen pga inhabilitet. 
 
Ordfører opplyste om at to lovlighetskontroller er ferdigbehandlet: 

1. Reguleringsplan for Torvsletten, Lund østre og tilliggende vegsystem behandlet i bystyret 
14.12.2006 med lovlighetskontrollbehandling 25.01.2007. Fylkesmannens vedtak datert 
31.08.2007 godkjenner reguleringsplanen, dvs opprettholder bystyrets vedtak i sak 156/06. 

2. Reguleringsplan for Kyvannsvegen 12 Myra behandlet i bystyret 29.03.2007 med 
lovlighetskontrollbehandling 24.05.2007. Miljøverndepartementets vedtak datert 
02.01.2008 omgjør bystyrets vedtak 

 
Kopi av fylkesmannens og Miljøverndepartementets vedtak er utdelt til gruppelederne 

 
Ordfører opplyste om at det var meldt følgende inhabilitet til dagens møte: 
Jon Gunnes (V) er inhabil i sakene 06 og 07/08, jf forv.lovens § 6a da han er leder for Byåsen IL, 
som er part i sakene. 
 
Det var ingen innsigelser til de øvrige representantenes habilitet. 
 
Ordfører opplyste om at det ikke ville bli gitt utvida taletid og ba om fullmakt til å ordne saklista.  
 
 
 
Det var meldt følgende private forslag: (08/16) 
1. Fra Jan Bojer Vindheim (MDG) 
Parsellhage- og/eller kolonihageplasser 
 
2. Fra Svein Otto Nilsen (DEM):  
Oppreisningsordning for krigsbarn fra Trondheim kommune 
 
3. Fra Svein Otto Nilsen (DEM): 
Narkomane på ferie og studietur til Tyrkia 
 
4. Fra Øyvind Brastein (Ap): 
Mennesker som er rammet av tinnitus 
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Det var meldt følgende kortspørsmål: (08/16) 
1. Fra Harald Berg (FrP): 
Manglende sandstrøing på de kommunale gang- og sykkelvegene 
 
2. Fra Odd Anders With (KrF) 
Musikk- og kulturskolekøen 
 
3. Fra Trond Svenkerud (PP): 
Ulovlig utbygging ved Jonsvatnet 
 
4. Fra Harald Berg (FrP): 
Bilkjøring på offentlige gang- og sykkelveger 
 
5. Fra Odd Anders With (KrF): 
Politiattest ved ansettelse av støttekontakter 
 
6. Fra Svein Otto Nilsen (DEM) 
Bruk av rampe E-6 øst fra Reppe krysset mot sør  
 
7. Fra Dorthe K Stevik Ommedal (KrF): 
Senter mot incest 
 
8. Fra Torgny Hagerup (FrP) 
Tigging 
 
 
 
Det var meldt følgende interpellasjoner: (08/16) 
1. Fra Erling Moe (V): 
Elevprestasjoner i skolen 
 
2. Fra Harald Berg og Hans Borge (FrP): 
Konsekvensanalyser for Nordre avlastningsveg 
 
 
 
Dagens kulturinnslag fra Trondheim kommunale musikk- og kulturskole var ved Tabita Berglund som 
spilte solocello av J. S. Bach.
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SAKSLISTE 
 
Saksnr. Arkivsaksnr.   
173/07 03/28709   
 KLÆBUVEIEN 209 - FINANSIERING AV NYBYGG  

Utsatt fra møte 13.12.2007 
 
181/07 07/31758   
 AVKJØRSEL/RAMPE VED BILTEMA PÅ ØSTRE ROSTEN - PRIVAT 

FORSLAG 
Utsatt fra møte 13.12.2007 

 
182/07 07/38593   
 UNG I JOBB - PRIVAT FORSLAG  

Utsatt fra møte 13.12.2007 
 
183/07 07/32589   
 VALG AV KLIMAHANDLINGSPLANGRUPPE.  

 
1/08 05/16499   
 REGLEMENT FOR KONTROLLKOMITEEN  

 
2/08 07/39648   
 KVALITETSPROGRAM FOR TRONDHEIMSBARNEHAGENE  

 
3/08 07/39831   
 BARNEHAGETILBUDET TIL BARN MED NEDSATT 

FUNKSJONSEVNE  
 

4/08 01/23491   
 SAMARBEIDSFORMER ETTER AVSLUTNING AV 

TRANSPORTFORSØKET I TRONDHEIM  
 

5/08 07/39638   
 PIRBADET - STATUS OG UTFORDRINGER  

 
6/08 07/45374   
 KOMMUNALGARANTI BYÅSEN IL  

 
7/08 08/589   
 REVISJON AV ANLEGGSPLANEN I IDRETTENS 

HANDLINGSPROGRAM 2008  
 

8/08 00/26509   
 IVERKSETTING AV VEDTAKSPROTOKOLL  
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9/08 07/34882   
 VERBALE FORSLAG- TRONDHEIM KOMMUNES BUDSJETT 2008 OG 

ØKONOMIPLAN 2008-2011 
 

10/08 08/680   
 VALG AV LAGRETTEMEDLEMMER OG MEDDOMMERE I 

LAGMANNSRETTSAKER  
 

11/08 08/719   
 VALG AV MEDDOMMERE TIL TINGRETTEN FOR PERIODEN 

01.05.2008 - 31.12.2012 
 

12/08 08/774   
 VALG AV JORDSKIFTEMEDDOMMERE TIL UTVALG FOR 

JORDSKIFTESAKER FOR PERIODEN 01.05.2008 - 31.12.2012 
 

13/08 07/32589   
 SUPPLERINGSVALG - FORSLAG TIL DYREVERNSNEMNDA FOR 

TRONDHEIM MALVIK OG KLÆBU 
 

14/08 08/1892   
 DIVERSE ENDRINGER FOR ARBEIDERPARTIET 
 
15/08 08/1892   
 NYVALG AV KONTROLLKOMITEEN
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Sak 173/07  
 
KLÆBUVEIEN 209 - FINANSIERING AV NYBYGG  
 
INNSTILLING:  
Bystyret godkjenner prosjektkostnadene for nybygging av Klæbuveien 209, kalkulert til kr 25,3 mill. 
Prosjektkostnadene vedtas finansiert ved kommunalt låneopptak og boligtilskudd fra Husbanken. 
Rådmannen gis fullmakt til å inngå nødvendige låneavtaler. 
 
Saksordfører: Niklaus Haugrønning (H) 
 
Behandling: 
 
Knut Fagerbakke (SV) foreslo: 
Saken utsettes til byggesaken er ferdig behandlet i bygningsrådet/det faste utvalg for plansaker. 
 
Votering: 
Fagerbakkes forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
 
Saken utsettes til byggesaken er ferdig behandlet i bygningsrådet/det faste utvalg for plansaker. 
 
  
 
 
Sak 181/07  
 
AVKJØRSEL/RAMPE VED BILTEMA PÅ ØSTRE ROSTEN- PRIVAT FORSLAG 
 
INNSTILLING: 
Privat forslag fra Harald Berg avvises. 
Rådmannen bes vurdere kortsiktige tiltak som kan bedre forholdene i Tillerområdet. 
 
Saksordfører: Per Digre (Ap) 
 
Behandling: 
 
Harald Berg (FrP) foreslo: 
Bystyret ber rådmannen iverksette tiltak for etablering av en ny direkte avkjørsel/ rampe fra 
senterområdet rundt Biltema A/ S på Rosten til John Aaes vei.  
Det etableres samtidig en påbudt avkjøring for alle trafikanter fra og med skille ved Byåsen bakeri og 
tilsvarende på den andre siden av veien. 
Det foreslås å sette opp skilt ”Gjennomkjøring forbudt” ved rundkjøringen ved Byåsen Bakeri for å 
unngå gjennomkjøring i senterområdet ved Biltema. 
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Votering: 
Ved alternativ votering mellom innstillingen og Bergs forslag ble innstillingen vedtatt mot 14 stemmer 
(13FrP, 1DEM) avgitt for Bergs forslag. 
 
VEDTAK: 
 
Privat forslag fra Harald Berg avvises. 
Rådmannen bes vurdere kortsiktige tiltak som kan bedre forholdene i Tillerområdet. 
 
  
Sak 182/07  
 
UNG I JOBB - PRIVAT FORSLAG  
 
INNSTILLING: 
Bystyret foreslår å tilby 40 ungdommer i alderen 16 – 18 år sommerjobb over en 4-ukers periode 
sommeren 2008. 
 
Følgende FLERTALLSMERKNAD fra partiene Ap, SV, FrP, H, PP og R følger saken: 
Av de som får tilbud om sommerjobb skal fordelingen være 50% gutter og 50% jenter. 
Dersom man ikke oppnår tilstrekkelig søkergrunnlag, kan dette fravikes 
 
Saksordfører: Jens Dale Røttereng (Ap) 
 
Behandling: 
 
Elin Marie Andreassen (FrP) og Sissel Trønsdal (Ap) foreslo: 
Forslag til nytt punkt 2: 
Bystyret ber om at de ungdommer som får tilbud om, og takker ja til sommerjobb gjennom Ung i 
jobb, inviteres til å delta i en spørreundersøkelse ved arbeidets slutt.  
Undersøkelsen skal være et hjelpemiddel for kommunen i rekrutteringsarbeidet til helse- og 
omsorgssektoren, gjennom å avdekke hvorfor kommunen fremstår som en attraktiv eller lite attraktiv 
arbeidsplass for unge mennesker.  
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
Andreassen og Trønsdals forslag ble enstemmig vedtatt. 
KrF og MDG sluttet seg til flertallsmerknaden. 
 
VEDTAK: 
 
1. Bystyret tilbyr 40 ungdommer i alderen 16 – 18 år sommerjobb over en 4-ukers periode 

sommeren 2008. 
2. Bystyret ber om at de ungdommer som får tilbud om, og takker ja til sommerjobb gjennom 

Ung i jobb, inviteres til å delta i en spørreundersøkelse ved arbeidets slutt. Undersøkelsen 
skal være et hjelpemiddel for kommunen i rekrutteringsarbeidet til helse- og 
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omsorgssektoren, gjennom å avdekke hvorfor kommunen fremstår som en attraktiv eller lite 
attraktiv arbeidsplass for unge mennesker.  

 
FLERTALLSMERKNAD - Ap, SV, FrP, H, PP, R, KrF, MDG: 
Av de som får tilbud om sommerjobb skal fordelingen være 50% gutter og 50% jenter. 
Dersom man ikke oppnår tilstrekkelig søkergrunnlag, kan dette fravikes 
 
  
 - Hilde Opoku (SV) tiltrådte, Toril Skaftnesmo (SV) fratrådte. 
 
Sak 1/08  
 
REGLEMENT FOR KONTROLLKOMITEEN  
 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar reglement for kontrollkomiteen. 
 
Saksordfører: Morten Kokaas (FrP). 
 
Behandling: 
 
Ordfører Rita Ottervik (Ap) foreslo: 
Saken utsettes. 
 
Votering: 
Ordførers forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
 
Saken utsettes. 
 
  
Sak 4/08  
 
SAMARBEIDSFORMER ETTER AVSLUTNING AV TRANSPORTFORSØKET I 
TRONDHEIM  
 
INNSTILLING: 
1) Trondheim kommune legger opp til et fortsatt aktivt samarbeid med Sør-Trøndelag 
fylkeskommune om samferdselstilbudet etter avslutningen av transportforsøket. Det vises blant annet 
til Transportplan for Trondheim og til bystyrets vedtak 14.06.2007 om framtidig 
kollektivorganisering. Rådmannens gjennomgang av de ulike samarbeidsområdene tas til orientering. 
2) Det er uaktuelt for Trondheim kommune å ta over tilskuddsansvaret for trikkedriften innenfor de 
rammer som er signalisert fra fylkesrådmannen i Strategiplan 2008 – 2011, med budsjett 2008.  
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3) Trondheim kommune vil ta initiativ til en uavhengig gjennomgang av eksisterende materiell og 
infrastruktur for trikken, for å kartlegge standard og langsiktige utbedringsbehov. Midlene til denne 
gjennomgangen finansieres fra avsatte midler i ”trikkefondet” (til utvidelse av trikken i Midtbyen). 
 
Saksordfører: Hans Borge (FrP) 
 
Behandling: 
 
Aase Sætran (Ap) foreslo pva Ap, H, SV, V, KrF, R, Sp, MDG, DEM: 
1) Trondheim kommune mener primært at vi er tjent med at kommunen har et større ansvar for drift 
av kollektivtrafikken, forutsatt et samarbeid med våre nabokommuner. Dette for å sikre et godt og 
fleksibelt kollektivtilbud til byens innbyggere. 
 
Trondheim kommune legger opp til et fortsatt aktivt samarbeid med Sør-Trøndelag 
fylkeskommune om samferdselstilbudet etter avslutningen av transportforsøket. Det vises blant annet 
til Transportplan for Trondheim og bystyrets vedtak 14.06.2007 om framtidig kollektivorganisering. 
Rådmannens gjennomgang av de ulike samarbeidsområdene tas til orientering. 
 
2) Trondheim kommune vil fortsatt arbeide for en videreføring av de hovedmål som har ligget til 
grunn for forvaltningen av kollektivtrafikken i Trondheim under transportforsøket: Lave takster, 
hyppige avganger, en mer miljøvennlig busspark og ivaretakelse av ansattes lønns- og arbeidsvilkår. 
Vi vil vurdere ulike måter å skaffe mer inntekter til investeringer og/eller drift av kollektivtrafikken. 
 
3) Det arbeides inn mot sentrale myndigheter for at den statlige støtten til kollektivtrafikken i de store 
byene skal økes. Det er stor klimagevinst i å styrke kollektivandelen i byene. Dette bør spesielt 
gjenspeiles i fordelingen av belønningsmidler. 
 
4) Bystyret er bekymret for manglende uttelling for Trondheim i transportetatenes forslag til Nasjonal 
Transportplan. Videre legger Stortingets klimaforlik til grunn at man lokalt kan velge mellom ulike 
grep for å redusere miljøproblemene knyttet til transport for å utløse statlige bidrag, samtidig som det 
skal legges større vekt enn før på oppnådde resultater.  
 
5) Bystyret holder fast ved en ambisiøs fremdriftsplan for ferdigstilling av et sammenhengende, 
avlastende hovedveinett i Trondheim (jfr vedtaket om Transportplanen i bystyret i februar 2007). 
Samtidig må dette nettet kompletteres, og virkningen av utbyggingene forsterkes av flere tiltak: Ny 
tverrforbindelse til Byåsen, forbedringer i Elgesetergate og sentrumsområdene, styrking av 
kollektivtransporten og et mer sammenhengende nett for syklende og gående, er noen eksempler på 
tiltak som må vurderes innlemmet i arbeidet med hovedveinettet, kollektivtiltak og miljøtiltak i 
Trondheim.  
 
6) Bystyret ber det nye klimautvalget jobbe med forslag som ivaretar dette, med utgangspunkt i 
Transportplanen, Gatebruksplanen, Nasjonal Transportplan og Klimaforliket. Gruppen bør ha dialog 
med både fylkeskommune, nabokommuner og Statens vegvesen underveis. Innstilling fra 
Klimautvalget skal foreligge innen utgangen av april 2008. Dette arbeidet bør ikke ha som 
konsekvens noen forsinkelser av tempoplanen for realisering av nye E6 sør og ny Sluppen bro. 
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Elin Kvikshaug Berntsen (SV) foreslo pva Ap, SV, V, KrF, R, Sp, MDG: 
1) Innenfor de rammer som er signalisert fra Fylkesrådmannen i Strategiplan 2008-2011, med 
budsjett 2008, er det uaktuelt for Trondheim kommune å ta over tilskuddsansvaret for trikkedriften.  
Trondheim kommune forutsetter at Sør-Trøndelag fylkeskommune i løpet av 2008 tar initiativ til å 
drøfte langsiktige løsninger for trikkedriften i Trondheim. 
 
2) Trondheim kommune vil ta initiativet til en uavhengig gjennomgang av eksisterende materiell og 
infrastruktur for trikken, for å kartlegge standard og langsiktige utbedringsbehov. Midlene til denne 
gjennomgangen finansieres med inntil 1 mill. kroner fra avsatte midler i ”kollektivfondet”. 
Gjennomgangen skal også inneholde forslag til hvordan oppgradering og utvidelse av linjenettet kan 
finansieres. Dette legges fram for formannskapet senest august 2008. 
 
Kristian Dahlberg Hauge (FrP) fremmet følgende merknad pva FrP: 
Trondheim kommune overtok fra 2004 ansvaret for kollektivtrafikken og herunder ansvaret for 
fordeling av statlige driftstilskudd og disponering av avkastning fra kollektivfondet. Dette har gitt 
Trondheim kommune stort handlingsrom til å styre kollektivtrafikken mens Transportforsøket har 
pågått. 
 
 Team Trafikk sin monopolrolle har i dette tidsrommet vært svært uheldig med tanke på best mulig 
ressursutnyttelse og best mulig kvalitet på kollektivtilbudet. Det har gjentatte ganger blitt fremmet 
forslag fra merknadsstiller om bruk av anbud på kollektivtrafikken i Trondheim. Rådmannen anslo i 
juni 07 at bruk av anbud på kollektivtrafikken kunne medført en årlig innsparing på ca 25 mill. årlig 
som kunne vært benyttet til å styrke tilbudet, samt redusert pris. Det er sterkt beklagelig at 
Trondheim kommune ikke benyttet muligheten til å få kollektivtrafikken på anbud i perioden med 
Transportforsøket. 
 
Arne Byrkjeflot (R) fremmet følgende merknad pva R: 
Trondheim kommune vil ta initiativ ovenfor Sør-Trøndelag fylkeskommune for å få i gang reelle 
forhandlinger om oppkjøp av Team Trafikk as med sikte på å danne et fylkeskommunalt 
kollektivtransport selskap. Trondheim kommune vil vurdere å gå inn med eierandel i et slikt selskap. 
  
Trondheim kommune vil initiativ ovenfor Sør-Trøndelag fylkeskomme for oppkjøp av AS 
Gråkallbanen med sikte på å danne et fylkeskommunalt kollektivtransport selskap. Trondheim 
kommune vil vurdere å gå inn med eierandel i et slikt selskap. 
 
Kristian Dahlberg Hauge (FrP) tok opp Lars Tvetes (H) forslag fra byutviklingskomiteen 
17.1.2008: 
Etter at regjeringen fratok Trondheim ansvaret for kollektivtrafikken med virkning fra 1. januar 2008 
har billettprisen fått et voldsomt prishopp - fra 22 til 30 kroner for enkeltbilletten. Dette er meget 
uheldig, og vil kunne resultere i at flere velger privatbil fremfor buss og trikk, med negative virkninger 
for miljø og fremkommelighet i byen. 
 
Fylkesutvalget har vedtatt å utrede bl.a. anbud som en løsning for å få ned kostnadene, og dermed 
få til billigere billetter. Fylkesrådmannen har slått fast at anbud kan frigjøre flere titalls millioner 
kroner i forhold til dagens ordning. Men av praktiske grunner kan anbud først innføres fra 2009. I 
mellomtiden – i 2008 – risikerer vi en massiv prisøkning i kollektivtrafikken i byen. 
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Formannskapet ber derfor rådmannen gå i forhandlinger med fylkeskommunen om en løsning på 
problemet for neste år, med følgende forutsetninger: 
 
ü Det er fremover ikke Trondheim kommunes ansvar å finansiere fylkeskommunens oppgaver, 

men Trondheim kommune er, av hensyn til miljø og passasjerer, villig til å innta en 
pragmatisk holdning til dette frem til fylkeskommunen får iverksatt anbud på 
kollektivtransporten.  

 
ü Trondheim kommune sier seg derfor villig til å dekke opp for differansen mellom 22 og 30 

kroner for bussprisen i byen i 2008, under forutsetning av at fylkeskommunen innfører 
anbud på kollektivtrafikken fra 1.1.2009, og ikke øker prisen ut over vanlig prisstigning de 
påfølgende fem år. 

 
Beløpets størrelse må forhandles om før det kan fastsettes eksakt, og sak om dette forelegges 
formannskapet. 
 
Votering: 
Dahlberg Hauges forslag fikk 30 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 1DEM) og falt. 
Ved alternativ votering mellom innstillingen og Sætrans forslag ble Sætrans forslag vedtatt mot 13 
stemmer (13FrP) avgitt for innstillingen. 
Kvikshaug Berntsens forslag ble vedtatt mot 26 stemmer (13H, 13FrP). 
H, V, KrF, DEM sluttet seg til merknaden fra FrP, som dermed ble en mindretallsmerknad. 
SV, MDG sluttet seg til merknaden fra R, som dermed ble en mindretallsmerknad. 
 
 
VEDTAK: 
 
1) Trondheim kommune mener primært at vi er tjent med at kommunen har et større ansvar for drift 
av kollektivtrafikken, forutsatt et samarbeid med våre nabokommuner. Dette for å sikre et godt og 
fleksibelt kollektivtilbud til byens innbyggere. 
 
Trondheim kommune legger opp til et fortsatt aktivt samarbeid med Sør-Trøndelag 
fylkeskommune om samferdselstilbudet etter avslutningen av transportforsøket. Det vises blant annet 
til Transportplan for Trondheim og bystyrets vedtak 14.06.2007 om framtidig kollektivorganisering. 
Rådmannens gjennomgang av de ulike samarbeidsområdene tas til orientering. 
 
2) Trondheim kommune vil fortsatt arbeide for en videreføring av de hovedmål som har ligget til 
grunn for forvaltningen av kollektivtrafikken i Trondheim under transportforsøket: Lave takster, 
hyppige avganger, en mer miljøvennlig busspark og ivaretakelse av ansattes lønns- og arbeidsvilkår. 
Vi vil vurdere ulike måter å skaffe mer inntekter til investeringer og/eller drift av kollektivtrafikken. 
 
3) Det arbeides inn mot sentrale myndigheter for at den statlige støtten til kollektivtrafikken i de store 
byene skal økes. Det er stor klimagevinst i å styrke kollektivandelen i byene. Dette bør spesielt 
gjenspeiles i fordelingen av belønningsmidler. 
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4) Bystyret er bekymret for manglende uttelling for Trondheim i transportetatenes forslag til Nasjonal 
Transportplan. Videre legger Stortingets klimaforlik til grunn at man lokalt kan velge mellom ulike 
grep for å redusere miljøproblemene knyttet til transport for å utløse statlige bidrag, samtidig som det 
skal legges større vekt enn før på oppnådde resultater.  
 
5) Bystyret holder fast ved en ambisiøs fremdriftsplan for ferdigstilling av et sammenhengende, 
avlastende hovedveinett i Trondheim (jfr vedtaket om Transportplanen i bystyret i februar 2007). 
Samtidig må dette nettet kompletteres, og virkningen av utbyggingene forsterkes av flere tiltak: Ny 
tverrforbindelse til Byåsen, forbedringer i Elgesetergate og sentrumsområdene, styrking av 
kollektivtransporten og et mer sammenhengende nett for syklende og gående, er noen eksempler på 
tiltak som må vurderes innlemmet i arbeidet med hovedveinettet, kollektivtiltak og miljøtiltak i 
Trondheim.  
 
6) Bystyret ber det nye klimautvalget jobbe med forslag som ivaretar dette, med utgangspunkt i 
Transportplanen, Gatebruksplanen, Nasjonal Transportplan og Klimaforliket. Gruppen bør ha dialog 
med både fylkeskommune, nabokommuner og Statens vegvesen underveis. Innstilling fra 
Klimautvalget skal foreligge innen utgangen av april 2008. Dette arbeidet bør ikke ha som 
konsekvens noen forsinkelser av tempoplanen for realisering av nye E6 sør og ny Sluppen bro. 
 
7) Innenfor de rammer som er signalisert fra Fylkesrådmannen i Strategiplan 2008-2011, med 
budsjett 2008, er det uaktuelt for Trondheim kommune å ta over tilskuddsansvaret for trikkedriften.  
Trondheim kommune forutsetter at Sør-Trøndelag fylkeskommune i løpet av 2008 tar initiativ til å 
drøfte langsiktige løsninger for trikkedriften i Trondheim. 
 
8) Trondheim kommune vil ta initiativet til en uavhengig gjennomgang av eksisterende materiell og 
infrastruktur for trikken, for å kartlegge standard og langsiktige utbedringsbehov. Midlene til denne 
gjennomgangen finansieres med inntil 1 mill. kroner fra avsatte midler i ”kollektivfondet”. 
Gjennomgangen skal også inneholde forslag til hvordan oppgradering og utvidelse av linjenettet kan 
finansieres. Dette legges fram for formannskapet senest august 2008. 
 
 
 

- Anders Alseth (FrP), Mona Bjørn (R) og Ola J. Lenes (Ap) tiltrådte. Ellen 
Johansen (FrP), Mirjam Folkvord (R) og Cath Jane Ramfjord (Ap) fratrådte. 

  
 
 
 
PRIVATE FORSLAG, KORTSPØRSMÅL, INTERPELLASJONER 
 
PRIVATE FORSLAG 
 
Ordfører foreslo privat forslag fra Jan Bojer Vindheim (MDG) om parsellhage- og/eller 
kolonihageplasser oversendt byutviklingskomiteen for innstilling til bystyret. 
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Ordfører foreslo privat forslag fra Svein Otto Nilsen (DEM) om oppreisningsordning for krigsbarn 
fra Trondheim kommune oversendt oppvekstkomiteen for innstilling til bystyret. 
 
Ordfører foreslo privat forslag fra Svein Otto Nilsen (DEM) om narkomane på ferie og studietur 
til Tyrkia oversendt helse- og velferdskomiteen for innstilling til bystyret. 
 
Ordfører foreslo privat forslag fra Øyvind Brastein (Ap) om mennesker som er rammet av tinnitus 
oversendt helse- og velferdskomiteen for innstilling til bystyret. 
 
 
 
KORTSPØRSMÅL 
 
Harald Berg (FrP) begrunnet sitt kortspørsmål om manglende sandstrøing på de kommunale gang- 
og sykkelvegene. Spørsmålet ble besvart av kommunaldirektør Håkon Grimstad. 
 
Odd Anders With (KrF) begrunnet sitt kortspørsmål om musikk- og kulturskolekøen. Spørsmålet 
ble besvart av ordføreren. 
 
Trond Svenkerud (PP) begrunnet sitt kortspørsmål om ulovlig utbygging ved Jonsvatnet. 
Spørsmålet ble besvart av kommunaldirektør Håkon Grimstad. 
 
Harald Berg (FrP) begrunnet sitt kortspørsmål om bilkjøring på offentlige gang- og sykkelveger. 
Spørsmålet ble besvart av kommunaldirektør Håkon Grimstad. 
 
Odd Anders With (KrF) begrunnet sitt kortspørsmål om politiattest ved ansettelse av 
støttekontakter. Spørsmålet ble besvart av kommunaldirektør Gerhard Dalen. 
 
Svein Otto Nilsen (DEM) begrunnet sitt kortspørsmål om bruk av rampe E-6 øst fra Reppe 
krysset mot sør. Spørsmålet ble besvart av kommunaldirektør Håkon Grimstad. 
 
Dorthe K Stevik Ommedal (KrF) begrunnet sitt kortspørsmål om senter mot incest. Spørsmålet 
ble besvart av ordføreren. 
 
Torgny Hagerup (FrP) begrunnet sitt kortspørsmål om tigging. Spørsmålet ble besvart av 
kommunaldirektør Håkon Grimstad. 
 
 
 
INTERPELLASJONER 
 
Interpellasjoner fra Erling Moe (V) om elevprestasjoner i skolen og fra Harald Berg og Hans 
Borge (FrP) om konsekvensanalyser for Nordre avlastningsveg ble ikke behandlet innenfor den 
tilmålte tiden. Ordfører opplyste at de ville bli behandlet sist i møtet dersom tiden tillot det. 
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Sak 183/07  
 
VALG AV KLIMAHANDLINGSPLANGRUPPE  
 
Behandling: 
 
Knut Fagerbakke (SV) foreslo pva Ap, H, SV, V, KrF, R, Sp, MDG: 
 
Bystyret vedtar å videreføre gruppe for å følge opp klimaarbeidet i Trondheim kommune. Gruppa 
endrer navn til klimautvalget. Utvalget utvides fra 5 til 9 medlemmer som skal bestå av 
medlemmer/varamedlemmer av bystyret. Det velges personlige vararepresentanter. Utvalget 
oppnevnes av bystyret. Rådmannen ivaretar sekretariatsfunksjonen. Utvalget rapporterer til 
byutviklingskomiteen, som fremmer innstilling til bystyret. 
 
Nåværende mandat for utvalget, vedtatt i bystyret 27.05.2004, videreføres med dette tillegget: 
Utvalget får et utvidet mandat til å arbeide med transport/samferdsel og kollektivsaker, jfr vedtak i 
bystyresak 4/08: Samarbeidsformer etter avslutning av transportforsøket i Trondheim (pkt 5). 
Klimautvalget skal jobbe med forslag som ivaretar dette vedtaket, med utgangspunkt i Transportplan 
for Trondheim, Gatebruksplan for Trondheim, NTP og klimaforliket på Stortinget. Under behandling 
av disse sakene inviteres parti som ikke er representert i utvalget til å delta på møtene med tale- og 
forslagsrett. Øvrige endringer i mandatet kan bla foreslås av klimautvalget og vedtas i bystyret. 
 
Til klimautvalg oppnevner bystyret følgende 9 medlemmer med varamedlemmer: 
 
Medlemmer: Jan Bojer Vindheim, MDG, leder vara: Arne Byrkjeflot, R 
 Hilde Opoku, SV  vara: Ottar Michelsen, SV 
 Aase Sætran, Ap vara: Marthe Jystad, Ap 
 Arne Bjørlykke, Ap vara: Geir Waage, Ap 
 Tone Sofie Aglen, Sp vara: Kolbjørn Frøseth, Sp   
 Tore A Torp, H, vara: Merethe Baustad Ranum, H 
 Guri Melby, V vara: Andreas K. Enge, V 
 Kitt Larsen, KrF, vara: Odd Anders With, KrF 
 Hans Borge, FrP vara Anders Alseth, FrP 
 
 
Trond O Svenkerud (PP) krevde forholdsvalg og foreslo: 
Arne Waldemar Olsen (PP). 
Svein Otto Nilsen (DEM). 
 
Votering: (voteringen ble foretatt i slutten av møtet) 
Fagerbakkes liste fikk 83 stemmer og fikk inn 9 representanter 
Svenkeruds liste fikk 2 stemmer og fikk ikke inn noen representant 
 
 
VEDTAK: 
 



  

 Side 15 av 36  
 

Bystyret vedtar å videreføre gruppe for å følge opp klimaarbeidet i Trondheim kommune. Gruppa 
endrer navn til klimautvalget. Utvalget utvides fra 5 til 9 medlemmer som skal bestå av 
medlemmer/varamedlemmer av bystyret. Det velges personlige vararepresentanter. Utvalget 
oppnevnes av bystyret. Rådmannen ivaretar sekretariatsfunksjonen. Utvalget rapporterer til 
byutviklingskomiteen, som fremmer innstilling til bystyret. 
 
Nåværende mandat for utvalget, vedtatt i bystyret 27.05.2004, videreføres med dette tillegget: 
Utvalget får et utvidet mandat til å arbeide med transport/samferdsel og kollektivsaker, jfr vedtak i 
bystyresak 4/08: Samarbeidsformer etter avslutning av transportforsøket i Trondheim (pkt 5). 
Klimautvalget skal jobbe med forslag som ivaretar dette vedtaket, med utgangspunkt i Transportplan 
for Trondheim, Gatebruksplan for Trondheim, NTP og klimaforliket på Stortinget. Under behandling 
av disse sakene inviteres parti som ikke er representert i utvalget til å delta på møtene med tale- og 
forslagsrett. Øvrige endringer i mandatet kan bla foreslås av klimautvalget og vedtas i bystyret. 
 
Til klimautvalg oppnevner bystyret følgende 9 medlemmer med varamedlemmer: 
 
Medlemmer: Jan Bojer Vindheim, MDG, leder vara: Arne Byrkjeflot, R 
 Hilde Opoku, SV  vara: Ottar Michelsen, SV 
 Aase Sætran, Ap vara: Marthe Jystad, Ap 
 Arne Bjørlykke, Ap vara: Geir Waage, Ap 
 Tone Sofie Aglen, Sp vara: Kolbjørn Frøseth, Sp   
 Tore A Torp, H, vara: Merethe Baustad Ranum, H 
 Guri Melby, V vara: Andreas K. Enge, V 
 Kitt Larsen, KrF, vara: Odd Anders With, KrF 
 Hans Borge, FrP vara Anders Alseth, FrP 
 
 
  
 
 - Jon Gunnes (V) fratrådte pga inhabilitet. Bente Kjøsnes (V) tiltrådte. 
 
 
Sak 6/08  
 
KOMMUNALGARANTI BYÅSEN IL  
 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar å stille kommunal garanti for et lån pålydende kr. 8 440 000,- som Byåsen IL tar 
opp i Nordea Bank Norge AS i forbindelse med bygging av kunstgressbanen på Dalgård 
idrettsanlegg. 
 
Det stilles følgende betingelser til garantien: 

1. Garantien gjelder Byåsen IL i forbindelse med bygging av kunstgressbane på Dalgård 
idrettsanlegg.  

2. Garantien utgjør maksimalt, og kan ikke overstige. kr. 8 440 000,- 
3. Garantien gis ved simpel kausjon. 
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4. Garantien omfatter kun hovedstolen. 
5. Garantien nedtrappes i takt med forutsatt utvikling i hovedforholdet med forutsetning at 

omsøkte spillemidler, kommunale og private tilskudd i sin helhet går til nedbetaling av lånet. 
6. Etter nedbetaling av lånet med innvilgede og utbetalte tilskudd skal restlånet på  

kr. 4 402 392,- nedbetales over 10 år i like store avdrag. 
7. Kommunens garantiansvar opphører i sin helhet 6-seks- måneder etter avtalt  

nedbetaling av lånet. 
 
Saksordfører: Marianne Lehn (FrP) 
 
Behandling: 
 
Torgeir Gimse (Ap) foreslo:  
Forslag til tillegg som pkt 8: 
Banen skal etter avtale kunne benyttes av skolene i området i skoletiden. Rådmannen bes utarbeide 
en leieavtale med Byåsen IL, lik de som er gjort tidligere mellom kommunen og idrettslag i 
tilsvarende saker. 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
Gimses forslag ble enstemmig vedtatt 
 
 
VEDTAK 
 
Bystyret vedtar å stille kommunal garanti for et lån pålydende kr. 8 440 000,- som Byåsen IL tar 
opp i Nordea Bank Norge AS i forbindelse med bygging av kunstgressbanen på Dalgård 
idrettsanlegg. 
 
Det stilles følgende betingelser til garantien: 
 

1. Garantien gjelder Byåsen IL i forbindelse med bygging av kunstgressbane på Dalgård 
idrettsanlegg.  

2. Garantien utgjør maksimalt, og kan ikke overstige. kr. 8 440 000,- 
3. Garantien gis ved simpel kausjon. 
4. Garantien omfatter kun hovedstolen. 
5. Garantien nedtrappes i takt med forutsatt utvikling i hovedforholdet med forutsetning at 

omsøkte spillemidler, kommunale og private tilskudd i sin helhet går til nedbetaling av lånet. 
6. Etter nedbetaling av lånet med innvilgede og utbetalte tilskudd skal restlånet på  

kr. 4 402 392,- nedbetales over 10 år i like store avdrag. 
7. Kommunens garantiansvar opphører i sin helhet 6-seks- måneder etter avtalt  

nedbetaling av lånet. 
8. Banen skal etter avtale kunne benyttes av skolene i området i skoletiden. Rådmannen bes 

utarbeide en leieavtale med Byåsen IL, lik de som er gjort tidligere mellom kommunen og 
idrettslag i tilsvarende saker. 
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Sak 7/08  
 
REVISJON AV ANLEGGSPLANEN I IDRETTENS HANDLINGSPROGRAM 2008  
 
INNSTILLING 
Bystyret vedtar anleggsplan for idrett for 2008 som en del av kommunalplan for idrett og friluftsliv 
slik det er vist i vedlegg 1. 
 
Saksordfører: Marte Frengen Evensen (Ap) 
 
Behandling: 
Randi Sakshaug (Ap) fremmet følgende merknad på vegne av Ap, SV, Sp, MDG: 
Merknadsstillerne slutter seg til at den foreslåtte revisjonen av anleggsplanen i idrettens 
handlingsprogram må vedtas fordi Sør-Trøndelag fylkeskommune krever dette for å behandle 
spillemidler for 2008. Merknadsstillerne ser fram til å få en grundig gjennomgang og behandling av 
plan for spillemidler for 2009 der nye og planlagte anlegg skal tas inn. 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
H, FrP, V, KrF, PP, DEM sluttet seg til merknaden fra Ap. 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret vedtar anleggsplan for idrett for 2008 som en del av kommunalplan for idrett og friluftsliv 
slik det er vist i vedlegg 1. 
 
FLERTALLSMERKNAD – Ap, SV, Sp, MDG, H, FrP, V, KrF, PP, DEM: 
Merknadsstillerne slutter seg til at den foreslåtte revisjonen av anleggsplanen i idrettens 
handlingsprogram må vedtas fordi Sør-Trøndelag fylkeskommune krever dette for å behandle 
spillemidler for 2008. Merknadsstillerne ser fram til å få en grundig gjennomgang og behandling av 
plan for spillemidler for 2009 der nye og planlagte anlegg skal tas inn. 
 
  
 
 - Bente Kjøsnes (V) fratrådte. Jon Gunnes (V) tiltrådte. 
 
 
Sak 2/08  
 
KVALITETSPROGRAM FOR TRONDHEIMSBARNEHAGENE  
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INNSTILLING: 
1. Bystyret vedtar forslag til ”Program for kvalitetsutvikling i trondheimsbarnehagene  
  2008 – 2011.” 
2. Kvalitetsprogrammet skal være et tilbud til alle barnehager i Trondheim. 
3. Kvalitetsprogrammet skal bidra til at alle barn som går i barnehage i Trondheim sikres et   tilbud 

der barnehagen følger statlige retningslinjene for fysisk aktivitet og sunt kosthold, benytter 
”Kulturell barnehagesekk” og har ”Grønt Flagg” eller arbeider etter tilsvarende miljøstandarder. 

4. Kvalitetsprogrammet skal finansieres av statlige og kommunale midler. Bystyret bevilger en årlig 
ramme på kr. 3,5 mill for perioden. 

5.  Bystyret ber rådmannen legge frem årlig rapportering til formannskapet. 
 
Saksordfører: Rita Kumar (Ap) 
 
Behandling: 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
 
1. Bystyret vedtar forslag til ”Program for kvalitetsutvikling i trondheimsbarnehagene  
 2008 – 2011.” 
2. Kvalitetsprogrammet skal være et tilbud til alle barnehager i Trondheim. 
3. Kvalitetsprogrammet skal bidra til at alle barn som går i barnehage i Trondheim sikres et   tilbud 

der barnehagen følger statlige retningslinjene for fysisk aktivitet og sunt kosthold, benytter 
”Kulturell barnehagesekk” og har ”Grønt Flagg” eller arbeider etter tilsvarende miljøstandarder. 

4. Kvalitetsprogrammet skal finansieres av statlige og kommunale midler. Bystyret bevilger en årlig 
ramme på kr. 3,5 mill for perioden. 

5.  Bystyret ber rådmannen legge frem årlig rapportering til formannskapet. 
 
 
  
 
Sak 3/08  
 
BARNEHAGETILBUDET TIL BARN MED NEDSATT FUNKSJONSEVNE  
 
INNSTILLING: 

1. Bystyret slutter seg til rådmannens planlagte arbeid og kvalitetssikring av metoder for tidlig 
innsats og effektevaluerte metoder. 

2. Bystyret vedtar etablering av knutepunktbarnehager, med særlig kompetanse på lavfrekvent 
problematikk 

3. Bystyret vedtar at ressurstildeling etter Lov om barnehager og rundskriv Q2/2007 foretaes 
etter følgende fordelingsprinsipper: 

• svært syke barn 
• barn med sakkyndig vurdering som trenger ekstra stell og særlig tilsyn 
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• barn med store adferdsavvik 
• barnehager som kan dokumentere bruk av effektevaluerte metoder 

4. Bystyret slutter seg til rådmannens planer om en utvidet ressursfordeling til 
knutepunktbarnehagene, som innebærer ressurser til veiledning overfor andre barnehager, 
høyere grunnbemanning og ansatte med særlig kompetanse på lavfrekvente problematikk. 

 
 
 
FLERTALLSMERKNAD – R og Ap: 
Rådmannen legger vekt på ”utfordringer knyttet til gutters behov for særlig tilrettelegging og 
oppfølging i barnehagen”, og dette er positivt spesielt med tanke på oppmerksomheten som har vært 
på gutters situasjon i skolen. Blant tiltakene som kan være aktuelle, er det mange som er viktige også 
for å gi jenter et bedre barnehagetilbud, som for eksempel det å få flere menn i barnehagen. Det er 
bra med et fokus på hvordan barnehagen kan bidra til å løse utfordringer knyttet til kjønn i skolen, og 
da er det viktig at vi i dette arbeidet har både gutter og jenter i fokus. 
 
FLERTALLSMERKNAD – R og Ap: 
Det er viktig å lage knutepunktbarnehager der det kan bygges opp fagmiljøer med spisskompetanse, 
og som også kan ha ansvar for kompetanseoverføring og veiledning overfor andre barnehager. Men 
samtidig må inkluderingstenkningen nå skal prege hele barnehagesektoren, særlig ivaretas i 
knutepunktbarnehagene. Det må der både være barn med nedsatt funksjonsevne og barn med vanlig 
funksjonsevne. 
 
Saksordfører: Åsmund Sunde Valseth (R) 
 
Behandling: 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
H, SV, V, KrF, Sp, MDG, DEM sluttet seg til flertallsmerknad 1. 
H, SV, V, KrF, MDG sluttet seg til flertallsmerknad 2. 
 
VEDTAK: 
 

1. Bystyret slutter seg til rådmannens planlagte arbeid og kvalitetssikring av metoder for tidlig 
innsats og effektevaluerte metoder. 

2. Bystyret vedtar etablering av knutepunktbarnehager, med særlig kompetanse på lavfrekvent 
problematikk 

3. Bystyret vedtar at ressurstildeling etter Lov om barnehager og rundskriv Q2/2007 foretaes 
etter følgende fordelingsprinsipper: 

• svært syke barn 
• barn med sakkyndig vurdering som trenger ekstra stell og særlig tilsyn 
• barn med store adferdsavvik 
• barnehager som kan dokumentere bruk av effektevaluerte metoder 
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4. Bystyret slutter seg til rådmannens planer om en utvidet ressursfordeling til 
knutepunktbarnehagene, som innebærer ressurser til veiledning overfor andre barnehager, 
høyere grunnbemanning og ansatte med særlig kompetanse på lavfrekvente problematikk. 

 
FLERTALLSMERKNAD – R, Ap, H, SV, V, KrF, Sp, MDG, DEM: 
Rådmannen legger vekt på ”utfordringer knyttet til gutters behov for særlig tilrettelegging og 
oppfølging i barnehagen”, og dette er positivt spesielt med tanke på oppmerksomheten som har vært 
på gutters situasjon i skolen. Blant tiltakene som kan være aktuelle, er det mange som er viktige også 
for å gi jenter et bedre barnehagetilbud, som for eksempel det å få flere menn i barnehagen. Det er 
bra med et fokus på hvordan barnehagen kan bidra til å løse utfordringer knyttet til kjønn i skolen, og 
da er det viktig at vi i dette arbeidet har både gutter og jenter i fokus. 
 
FLERTALLSMERKNAD – R, Ap, H, SV, V, KrF, MDG: 
Det er viktig å lage knutepunktbarnehager der det kan bygges opp fagmiljøer med spisskompetanse, 
og som også kan ha ansvar for kompetanseoverføring og veiledning overfor andre barnehager. Men 
samtidig må inkluderingstenkningen nå skal prege hele barnehagesektoren, særlig ivaretas i 
knutepunktbarnehagene. Det må der både være barn med nedsatt funksjonsevne og barn med vanlig 
funksjonsevne. 
 
  
Sak 5/08  
 
PIRBADET - STATUS OG UTFORDRINGER  
 
INNSTILLING:: 

1. Bystyret anbefaler at Pirbadet fortsatt skal være organisert som en stiftelse. 
2. Trondheim kommune konverterer 60 mill. kr av eksisterende lån på 203,5 mill. kr til 

ansvarlig lån. Det ansvarlige lånet økes dermed til 74 mill. kr. Den ansvarlig lånekapitalen 
skal være rente- og avdragsfritt til 31.12.2015. Betingelsene for det ansvarlige lånet skal 
revurderes pr. 31.12.2015.  

3. Øvrige rentebetingelser skal være i henhold tidligere inngått avtale til 31.12.08. Deretter skal 
det avtales samme rentebetingelser som kommunens lånebetingelser for innlån til Stiftelsen 
Trondheim Pirbad. Nedbetalingsperioden er 30 år inklusive den avdragsfrie perioden.  

 
Saksordfører: Arne Bjørlykke (Ap) 
 
Behandling: 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
 
VEDTAK: 
 

1. Bystyret anbefaler at Pirbadet fortsatt skal være organisert som en stiftelse. 
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2. Trondheim kommune konverterer 60 mill. kr av eksisterende lån på 203,5 mill. kr til 
ansvarlig lån. Det ansvarlige lånet økes dermed til 74 mill. kr. Den ansvarlig lånekapitalen 
skal være rente- og avdragsfritt til 31.12.2015. Betingelsene for det ansvarlige lånet skal 
revurderes pr. 31.12.2015.  

3. Øvrige rentebetingelser skal være i henhold tidligere inngått avtale til 31.12.08. Deretter skal 
det avtales samme rentebetingelser som kommunens lånebetingelser for innlån til Stiftelsen 
Trondheim Pirbad. Nedbetalingsperioden er 30 år inklusive den avdragsfrie perioden.  

 
  
 
 
 
Sak 8/08  
 
IVERKSETTING AV VEDTAKSPROTOKOLL  
 
INNSTILLING: 
Bystyret tar saken om iverksetting av vedtaksprotokoll for høsten 2006 til orientering. 
 
Saksordfører: Vibeke Sivertsen (Ap) 
 
Behandling: 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret tar saken om iverksetting av vedtaksprotokoll for høsten 2006 til orientering. 
 
  
 
Sak 9/08  
 
VERBALE FORSLAG- TRONDHEIM KOMMUNES BUDSJETT 2008 OG 
ØKONOMIPLAN 2008-2011 
 
INNSTILLING 
 
Forslag oversendt fra Finans- og næringskomiteen: 
 
Forslag nr 14 Konkurranseutsetting 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 15 Gjennomgang av kommunalt eierskap 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 16 Trondheim Renholdsverk A/S 
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 Forslaget avvises 
Forslag nr 17 Analysesenteret til A/S 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 18 Eiendomsskatt 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 19 Lokale folkeavstemninger 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 20 Utfordringsrett i Trondheim 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 21 Kraftfondet til nedbetaling av kommunal gjeld 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 22 Fra kraftfond til velferdsfond 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 23 Bruk konkurranse for bedre tjenester 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 24 Rådmannen bes framlegge en egen sak med forslag til følgende endringer i 
eiendomsskatten: 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 30 Fritt brukervalg 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 42 Trondheim Kino A/S 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 57 Alternative entreprise og driftsmodeller, 
 Forslaget avvises 
 
Saksordfører: Elin Kvikshaug Berntsen (SV) 
 
Forslag oversendt fra Kultur-, idrett- og friluftslivskomiteen: 
 
43. Verbalforslag fra FrP: Salg av kunst som er i kommunal eie. 
 Forslaget avvist.  
44. Verbalforslag fra FrP: Punktbelysning på kirkegårder . 
Forslaget vedtas.  
45. Verbalforslag fra FrP: Drifts- og vedlikeholdsansvaret for kommunale idrettsanlegg og haller. 
 Forslaget avvist. 
46. Verbalforslag fra FrP: Oppussing av vedlikehold av krigsminnesmerker i Trondheim. 
Forslaget vedtas. 
47. Verbalforslag fra FrP: Idrettshall på Utleira 
Forslaget avvist. 
48. Verbalforslag fra FrP: Flerbrukshall på Tiller 
Forslaget avvist. 
49. Verbalforslag fra KrF- Idrett: 
Forslaget vedtas. 
50. Verbalforslag fra KrF - Integrering: 
Forslaget avvist. 
51. Verbalforslag fra KrF - Middelalderkirker: 
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Forslaget vedtas. 
53. Verbalforslag fra Rødt: Innvandrerbefolkningen i Trondheim 
Forslaget avvist. 
54. Verbalforslag fra Rødt: Barne- og Ungdomsarbeid i offentlig regi. 
Forslaget avvist. 
55. Verbalforslag fra Venstre: Gratis museumsbesøk 
Forslaget avvist. 
 
Saksordfører: Otto A Hammervold (H) 
 
Forslag oversendt fra Oppvekstkomiteen: 
 
40. Verbalforslag fra Rødt: Skjenkebestemmelser 
Avvist.  
41. Verbalforslag fra Rødt: Krav til opplæring i serveringsbransjen. 
Avvist. 
52. Verbalforslag fra KrF- Kultur- og musikkskolen: 
Avvist. 
56. Verbalforslag fra FrP: Fritt skolevalg 
Avvist.  
58. Verbalforslag fra FrP: Ballbinge ved Stabbursmoen skole. 
Avvist. . 
59. Verbalforslag fra Høyre: Nye skoler i Trondheim – raskere. Åsveien og Spongdal ferdig i 2010 
Avvist.  
60. Verbalforslag fra Høyre: Gråkallen 
Avvist.  
61. Verbalforslag fra Høyre: Krav om full åpenhet  
Avvist.  
62. Verbalforslag fra Høyre: Valgmulighet for alle 
Avvist.  
63. Verbalforslag fra Høyre: Valgfritt sidemål og satsing på fremmedspråk i  
Trondheimsskolen  
Avvist.  
64. Verbalforslag fra Høyre: Kamp mot mobbing 
 Forslaget vedtas..  
65. Verbalforslag fra Høyre - Sykefravær blant elevene 
Forslaget vedtas. 
66. Verbalforslag fra Høyre - Gratis leksehjelp til alle 
Avvist.  
68. Verbalforslag fra KrF - SFO: 
Rådmannen bes fremme et forslag til en betalingsordning for SFO som har en fattigdomsprofil.  
Avvist.  
69. Verbalforslag fra Rødt: Barnehager i kommunal drift. 
Avvist.  
70. Verbalforslag fra Rødt: Ny tildelingsmodell barnehager 
Avvist.  
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71. Verbalforslag fra Rødt: Tilsyn med barnehager 
Avvist.  
72. Verbalforslag fra Rødt: Evaluering av nye skoler og barnehager. 
Avvist. 
73. Verbalforslag fra Rødt: Lærertetthet 
 Avvist.  
 
Saksordfører: Arnt-Inge Enoksen (FrP) 
 
 
Forslag oversendt fra Helse- og velferdskomiteen: 
 
Forslag nr 31 Fritt sykehjemsvalg 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 32 Helsereiser for eldre til syden 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 33 Kjøkkenfunksjonen for matombringing 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 34 Trygghetsalarm 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 35 Avvikling av uønskede dobbeltrom 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 36 Gjenåpning av sykehjemsplasser på Ringvål 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 37 Mulighet til å bestemme over egen trygghet også når en er gammel. 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 38 Fattige i Trondheim 
 Forslaget avvises 
Forslag nr 39 Kvaliteten på sykehjemsomsorgen 
 Forslaget avvises 
 
Saksordfører: Sissel Trønsdal (Ap) 
 
Behandling: 
 
Frank Jenssen (H) tok opp følgende forslag fra H: 
22 tom 24, 35 tom 37, 59 tom 63, 66 og 67 
 
Kristian Dahlberg Hauge (FrP) tok opp følgende forslag fra FrP: 
14 tom 21, 30 tom 34, 42 , 43, 45, 47, 48, 57, 58  
samt 56 med endret ordlyd: 
Bystyret ber om at det forberedes innføring av fritt skolevalg i Trondheim. 
 
Mona Bjørn (R) tok opp følgende forslag fra R: 
Forslag 38 Fattige i Trondheim. 
Forslag: forslaget oversendes rådmannen til behandling sammen med fattigdomsplanen. 
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Forslag 39. Kvaliteten på sykehjemsomsorgen. 
Opprettholdes 
Forslag 40. Skjenkebestemmelser. 
Forslag: forslaget oversendes rådmannen til behandling sammen med sak om skjenkebestemmelser, 
Forslag 41: Krav til opplæring i serveringsbransjen. 
Forslag: Forslag: forslaget oversendes rådmannen til behandling sammen med sak om 
skjenkebestemmelser, 
Forslag 53: Innvandrerbefolkningen i Trondheim 
Opprettholdes. 
Forslag 54: Barne og Ungdomsarbeid i offentlig regi. 
Opprettholdes 
Forslag 69: Barnehager i kommunal drift 
Opprettholdes 
Forslag 70: Ny tildelingsmodell barnehager 
Forslaget trekkes  
Vil senere bli fremmet som privat forslag. 
Forslag 71: Tilsyn med barnehager. 
Forslaget trekkes. 
Vil bli fremmet som kortspørsmål. 
Forslag 72: Evaluering av nye skoler og barnehager 
Forslaget trekkes 
Vil bli fremmet som interpellasjon. 
Forslag 73: Lærertetthet 
Forslaget trekkes 
 
 
Odd Anders With (KrF) tok opp følgende forslag fra KrF: 
50, 52, 68. 
 
Stian Johansen (Ap) foreslo alternativ til forslag 44: 
Bystyret ber rådmannen gå i dialog med Kirkelig fellesråd for å kartlegge omfanget og behovet for 
punktbelysning i kommunes kirkegårder og gravlunder. Det å lyse opp store arealer kan være veldig 
energikrevende. Vi ber derfor rådmannen vurdere de energi- og miljømessige kostnadene det er ved 
å eventuelt utvide kommunens kirke- og gravlundspunktbelysning.  
 
Votering: 
  
Forslag nr 14: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge 
ble innstillingen vedtatt mot 34 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 3KrF, 1PP, 1DEM) avgitt for Dahlberg 
Hauges forslag. 
Forslag nr 15: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge 
ble innstillingen vedtatt mot 26 stemmer (13H, 13FrP) avgitt for Dahlberg Hauges forslag. 
Forslag nr 16: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge 
ble innstillingen vedtatt mot 13 stemmer (13FrP) avgitt for Dahlberg Hauges forslag. 
Forslag nr 17: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge 
ble innstillingen vedtatt mot 13 stemmer (13FrP) avgitt for Dahlberg Hauges forslag. 



 
Trondheim kommune 

 
 

  

Møteprotokoll for Bystyret, 31.01.2008 (08/357)  26 

Forslag nr 18: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge 
ble innstillingen vedtatt mot 31 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 1PP, 1DEM) avgitt for Dahlberg Hauges 
forslag. 
Forslag nr 19: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge 
ble innstillingen vedtatt mot 18 stemmer (13FrP, 3R, 1Sp, 1DEM) avgitt for Dahlberg Hauges 
forslag. 
Forslag nr 20: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge 
ble innstillingen vedtatt mot 13 stemmer (13FrP) avgitt for Dahlberg Hauges forslag. 
Forslag nr 21: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge 
ble innstillingen vedtatt mot 16 stemmer (13FrP, 3V) avgitt for Dahlberg Hauges forslag. 
 
Forslag nr 22: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Jenssen ble 
innstillingen vedtatt mot 32 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 3KrF) avgitt for Jenssens forslag. 
Forslag nr 23: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Jenssen ble 
innstillingen vedtatt mot 34 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 3KrF, 1PP, 1DEM) avgitt for Jenssens 
forslag. 
Forslag nr 24: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Jenssen ble 
innstillingen vedtatt mot 34 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 3KrF, 1PP, 1DEM) avgitt for Jenssens 
forslag. 
Forslag nr 30: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge 
ble innstillingen vedtatt mot 28 stemmer (13H, 13FrP, 1PP, 1DEM) avgitt for Dahlberg Hauges 
forslag. 
Forslag nr 31: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge 
ble innstillingen vedtatt mot 34 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 3KrF, 1PP, 1DEM) avgitt for Dahlberg 
Hauges forslag. 
Forslag nr 32: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge 
ble innstillingen vedtatt mot 14 stemmer (13FrP, 1DEM) avgitt for Dahlberg Hauges forslag. 
Forslag nr 33: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge 
ble innstillingen vedtatt mot 15 stemmer (13FrP, 1PP, 1DEM) avgitt for Dahlberg Hauges forslag. 
Forslag nr 34: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge 
ble innstillingen vedtatt mot 18 stemmer (13FrP, 3R, 1PP, 1DEM) avgitt for Dahlberg Hauges 
forslag. 
 
Forslag nr 35: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Jenssen ble 
innstillingen vedtatt mot 37 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 3KrF, 3R, 1PP, 1DEM) avgitt for Jenssens 
forslag. 
Forslag nr 36: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Jenssen ble 
innstillingen vedtatt mot 34 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 3KrF, 1PP, 1DEM) avgitt for Jenssens 
forslag. 
Forslag nr 37: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Jenssen ble 
innstillingen vedtatt mot 34 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 3KrF, 1PP, 1DEM) avgitt for Jenssens 
forslag. 
 
Forslag nr 38: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Bjørn ble Bjørns 
forslag enstemmig vedtatt. 
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Forslag nr 39: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Bjørn ble 
innstillingen vedtatt mot 21 stemmer (13FrP, 3KrF, 3R, 1PP, 1DEM) avgitt for Bjørns forslag. 
Forslag nr 40: Bjørns forslag vedtatt mot 30 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 1DEM). 
Forslag nr 41: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Bjørn ble 
innstillingen vedtatt mot 15 stemmer (7SV, 3KrF, 3R, 1MDG, 1PP) avgitt for Bjørns forslag. 
 
Forslag nr 42: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge 
ble innstillingen vedtatt mot 15 stemmer (13FrP, 1PP, 1DEM) avgitt for Dahlberg Hauges forslag. 
Forslag nr 43: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge 
ble innstillingen vedtatt mot 13 stemmer (13FrP) avgitt for Dahlberg Hauges forslag. 
Forslag nr 44: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Johansen ble 
Johansens forslag vedtatt mot 13 stemmer (13FrP) avgitt for innstillingen. 
Forslag 45: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge ble 
innstillingen vedtatt mot 30 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 1DEM) avgitt for Dahlberg Hauges forslag. 
Forslag 46: Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
Forslag 47: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge ble 
innstillingen vedtatt mot 37 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 3KrF, 3R, 1PP, 1DEM) avgitt for Dahlberg 
Hauges forslag. 
Forslag 48: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge ble 
innstillingen vedtatt mot 37 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 3KrF, 3R, 1PP, 1DEM) avgitt for Dahlberg 
Hauges forslag. 
Forslag 49: Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
Forslag 50: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av With ble innstillingen 
vedtatt mot 7 stemmer (3V, 3KrF, 1PP) avgitt for Withs forslag. 
Forslag 51: Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
Forslag 52: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av With ble innstillingen 
vedtatt mot 7 stemmer (3V, 3KrF, 1PP) avgitt for Withs forslag. 
Forslag 53 Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Bjørn ble innstillingen 
vedtatt mot 21 stemmer (13FrP, 3KrF, 3R, 1PP, 1DEM) avgitt for Bjørns forslag. 
Forslag 54: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Bjørn ble innstillingen 
vedtatt mot 5 stemmer (3R, 1PP, 1DEM) avgitt for Bjørns forslag. 
Forslag 55 var trukket av forslagsstiller. 
 
Forslag 56: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge ble 
innstillingen vedtatt mot 28 stemmer (13H, 13FrP, 1PP, 1DEM) avgitt for Dahlberg Hauges forslag. 
Forslag nr 57 : Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge 
ble innstillingen vedtatt mot 19 stemmer (13FrP, 3V, 3KrF) avgitt for Dahlberg Hauges forslag. 
Forslag 58: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Dahlberg Hauge ble 
innstillingen vedtatt mot 18 stemmer (13FrP, 3KrF, 1PP, 1DEM) avgitt for Dahlberg Hauges 
forslag. 
Forslag 59: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Jenssen ble 
innstillingen vedtatt mot 34 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 3KrF, 1PP, 1DEM) avgitt for Jenssens 
forslag. 
Forslag 60: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Jenssen ble 
innstillingen vedtatt mot 31 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 1PP, 1DEM) avgitt for Jenssens forslag. 
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Forslag 61: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Jenssen ble 
innstillingen vedtatt mot 34 stemmer (13H, 13FrP, 3V, 3KrF, 1PP, 1DEM) avgitt for Jenssens 
forslag. 
Forslag 62: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Jenssen ble 
innstillingen vedtatt mot 31 stemmer (13H, 13FrP, 3KrF, 1PP, 1DEM) avgitt for Jenssens forslag. 
Forslag 63: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Jenssen ble 
innstillingen vedtatt mot 15 stemmer (13H, 1PP, 1DEM) avgitt for Jenssens forslag. 
Forslag 64: Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
Forslag 65: Innstillingen ble vedtatt mot 3 stemmer (3R).  
Forslag 66: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Jenssen ble 
innstillingen vedtatt mot 31 stemmer (13H, 13FrP, 3KrF, 1PP, 1DEM) avgitt for Jenssens forslag. 
Forslag 68: Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
Forslag 69: Ved alternativ votering mellom innstillingen og forslaget fremmet av Bjørn ble innstillingen 
vedtatt mot 4 stemmer (3R, 1DEM) avgitt for Bjørns forslag. 
Forslagene 70, 71, 72 og 73 var trukket av forslagsstiller. 
 
 
 
VEDTAK: 
 
Forslag nr 14 Konkurranseutsetting avvises 
Forslag nr 15 Gjennomgang av kommunalt eierskap avvises 
Forslag nr 16 Trondheim Renholdsverk A/S 
Forslag nr 17 Analysesenteret til A/S avvises 
Forslag nr 18 Eiendomsskatt avvises 
Forslag nr 19 Lokale folkeavstemninger avvises 
Forslag nr 20 Utfordringsrett i Trondheim avvises 
Forslag nr 21 Kraftfondet til nedbetaling av kommunal gjeld avvises 
Forslag nr 22 Fra kraftfond til velferdsfond avvises 
Forslag nr 23 Bruk konkurranse for bedre tjenester avvises 
Forslag nr 24 Rådmannen bes framlegge en egen sak med forslag til følgende endringer i 
eiendomsskatten avvises 
Forslag nr 30 Fritt brukervalg avvises 
Forslag nr 31 Fritt sykehjemsvalg avvises 
Forslag nr 32 Helsereiser for eldre til Syden avvises 
Forslag nr 33 Kjøkkenfunksjonen for matombringing avvises 
Forslag nr 34 Trygghetsalarm avvises 
Forslag nr 35 Avvikling av uønskede dobbeltrom avvises 
Forslag nr 36 Gjenåpning av sykehjemsplasser på Ringvål avvises 
Forslag nr 37 Mulighet til å bestemme over egen trygghet også når man er gammel avvises 
 
Forslag nr 38 Fattig i Norge:  
Forslaget oversendes rådmannen til behandling sammen med fattigdomsplanen. 
Forslag nr 39 Kvaliteten på sykehjemsomsorgen avvises 
 
Forslag nr 40 Skjenkebestemmelser:  
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Forslaget oversendes rådmannen til behandling sammen med sak om skjenkebestemmelser.  
Forslag nr 41 Krav til opplæring i serveringsbransjen avvises 
Forslag nr 42 Trondheim Kino A/S avvises 
Forslag nr 43 Salg av kunst som er i kommunal eie avvises.  
 
Forslag nr 44. Punktbelysning på kirkegårder: 
Bystyret ber rådmannen gå i dialog med Kirkelig fellesråd for å kartlegge omfanget og behovet for 
punktbelysning i kommunes kirkegårder og gravlunder. Det å lyse opp store arealer kan være veldig 
energikrevende. Vi ber derfor rådmannen vurdere de energi- og miljømessige kostnadene det er ved 
å eventuelt utvide kommunens kirke- og gravlundspunktbelysning..  
Forslag nr 45 Drifts- og vedlikeholdsansvaret for kommunale idrettsanlegg og haller avvises. 
 
Forslag nr 46 Oppussing av vedlikehold av krigsminnesmerker i Trondheim: 
Bystyret ber om at det legges frem en plan med kostnadsoversikt for oppgradering og oppussing av 
vedlikehold av krigsminnesmerker i Trondheim. 
Forslag nr 47 Idrettshall på Utleira avvises 
Forslag nr 48 Flerbrukshall på Tiller avvises 
 
Forslag nr 49 Idrett: 
Det er et stort behov for flere idrettsanlegg og haller i Trondheim. Samtidig oppstår det strid både 
om omfang og prioriteringer av ulike slag. Bystyret ser derfor følgende behov: 

a) For å sikre at den videre satsingen skjer etter en grundig helhetsvurdering av både totalbehov, 
rimelig rangering og fordeling i forhold til bydeler og idrettsgrener, ber vi rådmannen forberede 
et grunnlagsdokument for en politisk behandling av en langsiktig og mer offensiv 
investeringsplan for idretten i bystyret innen neste budsjettbehandling. Drøftings- og 
prioriteringsdokumentet må sendes på en bred høringsrunde før den fremmes til politisk 
behandling. 

b) I høringsdokumentet for den langsiktige investeringen for idrettshaller, baner og anlegg, må 
også potensialet idretten har for å bedre ivareta fattigdoms-, likestillings- og 
integreringsutfordringene drøftes. Det må også redegjøres for påstandene om at det foregår 
aldersmessig diskriminering av de yngste i forhold til bruk, leietid og leietidspunkt 

Forslag nr 50. Integrering avvises. 
 
Forslag nr 51. Middelalderkirker: 
Bystyret ber ordføreren om å ta en formell henvendelse til regjeringen, hvor en ber om at det 
økonomiske ansvar for vedlikehold av landets middelalderkirker blir et nasjonalt anliggende, og 
dermed ikke belastes kommunale budsjett. 
Forslag 52 Kultur- og musikkskolen avvises 
Forslag nr 53 Innvandrerbefolkningen i Trondheim avvises 
Forslag nr 54 Barne- og Ungdomsarbeid i offentlig regi avvises 
Forslag nr 55 Gratis museumsbesøk trukket av forslagsstiller. 
Forslag nr 56 Fritt skolevalg avvises 
Forslag nr 57 Alternative entreprise og driftsmodeller avvises 
Forslag nr 58 Ballbinge ved Stabbursmoen skole avvises. 
Forslag nr 59 Nye skoler i Trondheim – raskere. Åsveien og Spongdal ferdig i 2010 avvises 
Forslag nr 60 Gråkallen avvises 
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Forslag nr 61 Krav om full åpenhet avvises 
Forslag nr 62 Valgmulighet for alle avvises 
Forslag nr 63 Valgfritt sidemål og satsing på fremmedspråk i Trondheimsskolen avvises 
 
Forslag nr 64 Kamp mot mobbing: 
Trondheim bystyre krever nulltoleranse for mobbing i skolen. Mobbing må få konsekvenser for den 
som mobber, enten det er lærere eller elever som forestår mobbingen. Bystyret forutsetter at 
rådmannen aktivt og planmessig arbeider for å kartlegge mobbing i skolen, og setter inn målrettede 
tiltak i tilknytning til dette.  
 
Forslag nr 65 Sykefravær blant elevene: 
Sykefraværet blant lærere er 20% høyere i Trondheim enn snittet i øvrige storbyer. Dette må 
selvsagt tas tak i, og et styrket skolebudsjett kan være ett viktig bidrag. Men også mange elever er 
syke og har mye fravær. Sett i sammenheng med økende grad av mobbing i skolen, fravær, dårlige 
faglige resultater blant mange elever mm, ber bystyret rådmannen starte en kartlegging av sykefravær 
blant elever.  
Forslag nr 66. Gratis leksehjelp til alle avvises 
Forslag nr 68. SFO avvises 
Forslag nr 69 Barnehager i kommunal drift avvises. 
Forslagene 70, 71, 72 og 73 var trukket av forslagsstiller 
  
 
  
Sak 10/08  
 
VALG AV LAGRETTEMEDLEMMER OG MEDDOMMERE I 
LAGMANNSRETTSAKER  
 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar forslag på valg av lagrettemedlemmer og meddommere i lagmannsrettsaker for 
perioden 01.05.2008 – 31.12.2012 slik som egne lister viser. 
 
Behandling: 
 
Odd Anders With (KrF) foreslo: 
I tillegg til forslag på valg av lagrettemeddommere på egen liste foreslås alternativt til siste mann på 
lista: 
Lossius, Lars Dagfinn Hoemshøgda 26b 7023 Trondheim  
Yrke: næringsteknolog og maskiningeniør stilling: rådgiver i bemanningsbyrå 
 
Votering: 
Innstillingen unntatt navn iht Withs forslag ble enstemmig vedtatt. 
Ved alternativ votering mellom innstillingen og Withs forslag ble innstillingen vedtatt mot 3 stemmer 
(3KrF) avgitt for Withs forslag. 
 
VEDTAK: 
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Bystyret vedtar forslag på valg av lagrettemedlemmer og meddommere i lagmannsrettsaker for 
perioden 01.05.2008 – 31.12.2012 slik som egne lister viser. 
 
  
Sak 11/08  
 
VALG AV MEDDOMMERE TIL TINGRETTEN FOR PERIODEN 01.05.2008 - 
31.12.2012 
 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar forslag på valg av meddommere til tingretten for perioden 01.05. 2008 – 
31.12.2012 slik som egne lister viser. 
 
Behandling: 
 
Merethe Baustad Ranum (H) foreslo: 
I tillegg til meddommere på egen liste foreslås: 
Aasen, Lars Eirik Hasselbakkveien 13 7053 Ranheim   kjøpmann 
 
Kristian Dahlberg Hauge (FrP) foreslo: 
I tillegg til meddommere på egen liste foreslås: 
Kofoed, Jorunn Vilhelmsmyrv. 1 A 7088 Heimdal barnepleier 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
Baustad Ranums forslag ble enstemmig vedtatt. 
Dahlberg Hauges forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret vedtar forslag på valg av meddommere til tingretten for perioden 01.05. 2008 – 
31.12.2012 slik som egne lister viser. 
I tillegg til meddommere på egen liste foreslås: 
Aasen, Lars Eirik Hasselbakkveien 13 7053 Ranheim   kjøpmann 
Kofoed, Jorunn Vilhelmsmyrv. 1 A 7088 Heimdal barnepleier 
 
  
Sak 12/08  
 
VALG AV JORDSKIFTEMEDDOMMERE TIL UTVALG FOR JORDSKIFTESAKER 
FOR PERIODEN 01.05.2008 - 31.12.2012 
 
INNSTILLING: 
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Bystyret vedtar forslag på valg jordskiftemeddommere til jordskifteretten for perioden 01.05. 2008 
– 31.12.2012 slik som egne lister viser 
 
Behandling: 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret vedtar forslag på valg jordskiftemeddommere til jordskifteretten for perioden 01.05. 2008 
– 31.12.2012 slik som egne lister viser 
 
  
Sak 13/08  
 
SUPPLERINGSVALG FORSLAG TIL DYREVERNSNEMNDA FOR TRONDHEIM 
MALVIK OG KLÆBU 
 
Forslag til innstilling: 
Som nytt medlem foreslår Trondheim kommune: 
Stian Johansen, Ap, Midteggen 25, 7078 Saupstad 
Ivar Skjetlein, H, Skjetlein Østre, 7083 Leinstrand 
 
Behandling: 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
 
Som nytt medlem foreslår Trondheim kommune: 
Stian Johansen, Ap, Midteggen 25, 7078 Saupstad 
Ivar Skjetlein, H, Skjetlein Østre, 7083 Leinstrand 
 
  
Sak 14/08  
   
DIVERSE ENDRINGER FOR ARBEIDERPARTIET 
 
Forslag til innstilling: 
Cath Jane Ramfjord fritas fra Sentralt Klientutvalg. 
Ny personlig varamedlem i Sentralt Klientutvalg for Trine Sumstad Wigtil blir Sissel Trønsdal. 
 Monica Fornes fritas fra Kontrollkomiteen. 
Nytt fast medlem i Kontrollkomiteen blir Rita Kumar. 



 
Trondheim kommune 

 
 

  

Møteprotokoll for Bystyret, 31.01.2008 (08/357)  33 

1.vara for medlem 2 og 3, Rachanee Maria Holt, fritas fra Kontrollkomiteen, øvrige vara her rykker 
opp. 
Rachanee Maria Holt blir ny vara nr. 4 for medlemmene 1-6 i Helse-og velferdskomiteen. 
(Tidligere vara nr. 4 og 5 blir dermed nr. 5 og 6) 
Rita Kumar fritas fra Oppvekstkomiteen. 
Nytt fast medlem i Oppvekstkomiteen blir Monica Fornes. 
 
Behandling: 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
 
Cath Jane Ramfjord fritas fra Sentralt Klientutvalg. 
Ny personlig varamedlem i Sentralt Klientutvalg for Trine Sumstad Wigtil blir Sissel Trønsdal. 
  
Monica Fornes fritas fra Kontrollkomiteen. 
Nytt fast medlem i Kontrollkomiteen blir Rita Kumar. 
1.vara for medlem 2 og 3, Rachanee Maria Holt, fritas fra Kontrollkomiteen, øvrige vara her rykker 
opp. 
 
Rachanee Maria Holt blir ny vara nr. 4 for medlemmene 1-6 i Helse-og velferdskomiteen. 
(Tidligere vara nr. 4 og 5 blir dermed nr. 5 og 6) 
 
Rita Kumar fritas fra Oppvekstkomiteen. 
Nytt fast medlem i Oppvekstkomiteen blir Monica Fornes. 
 
 
Sak 15/08    
  
NYVALG AV KONTROLLKOMITEEN 
 
Forslag til innstilling: 
Kontrollkomiteen 2007-2011, fra 31.01.2008: 
 Faste medlemmer: 
   1. Kenneth Brodal,SV nestleder 

 2. Nils A Nesjan, Ap 
 3. Rita Kumar, Ap 
 4. Jon Steinar Gudmundsson, H 
 5. Morten Kokaas FrP, leder 
 6. Sissel S Kotte, FrP 
 7. Erling Moe, V 

 Vara for1: 
   1. Kirsten Petersen, SV 

2. Kenneth Fuglemsmo, R 
3. Snorre Valen, SV 
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Vara for 2 og 3: 
1. Tommy Sletta, Ap 
2. Hildur Storli, Ap 
3. Terje Aaberg, Ap 
4. Erna Wiker, Ap 
5. Bente Gaarder Andersen, Ap 
6.                  Sp 

Vara for 4: 
1.  Lars Magnussen, H 
1. Kåre Fossum, H 

Vara for 5 og 6: 
1.  Thomas Jacobsson, Frp 
2.  Torfinn Svanem, FrP 
3.  Geir Almaas, FrP 
4.  Pål M Nerland, FrP 
5.  Solfrid Nilsen, FrP 

Vara for 7: 
   1.  Kitt Larsen, KrF 
   2.  Robert Johansen, PP 
   3.  Magne Mæhre, V 
   4.              DEM 
 
Behandling: 
Svein Otto Nilsen (DEM) foreslo 4. vara for nr 7: 
Tore Jensen (DEM) 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
Nilsens forslag fikk 4 stemmer (3R, 1DEM) og falt. 
 
VEDTAK: 
 
Kontrollkomiteen 2007-2011, fra 31.01.2008: 
  
Faste medlemmer: 
    1. Kenneth Brodal,SV nestleder 

 2. Nils A Nesjan, Ap 
 3. Rita Kumar, Ap 
 4. Jon Steinar Gudmundsson, H 
 5. Morten Kokaas FrP, leder 
 6. Sissel S Kotte, FrP 
 7. Erling Moe, V 

 
 Vara for1: 
   1. Kirsten Petersen, SV 

2. Kenneth Fuglemsmo, R 
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3. Snorre Valen, SV 
 
Vara for 2 og 3: 

1. Tommy Sletta, Ap 
2. Hildur Storli, Ap 
3. Terje Aaberg, Ap 
4. Erna Wiker, Ap 
5. Bente Gaarder Andersen, Ap 
6.                  Sp 

 
Vara for 4: 

1.  Lars Magnussen, H 
2. Kåre Fossum, H 
 

Vara for 5 og 6: 
1.  Thomas Jacobsson, Frp 
2.  Torfinn Svanem, FrP 
3.  Geir Almaas, FrP 
4.  Pål M Nerland, FrP 
5.  Solfrid Nilsen, FrP 

 
Vara for 7: 
   1.  Kitt Larsen, KrF 
   2.  Robert Johansen, PP 
   3.  Magne Mæhre, V 
   4.              DEM 
 
 
 
 
 
 
INTERPELLASJON 
 
Harald Berg (FrP) begrunnet sin interpellasjon om konsekvensanalyser for Nordre avlastningsveg. 
Interpellasjonen ble besvart av kommunaldirektør Håkon Grimstad. 
 
Harald Berg (FrP) foreslo: 
Bystyret ber om at det fremlegges en sak som redegjør for hvordan anbudsprosessene for bygging 
av større veiprosjekt foregår. Det skal spesielt fremkomme hvordan krav til usikkerhet og 
feilmarginer vektlegges.  
 
Votering: 
Bergs forslag fikk 13 stemmer (13FrP) og falt. 
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Møtet hevet kl. 2140. 
 
 
 
Rita Ottervik 
ordfører 
 
 
 
Frank Jenssen 
 
          Kari Aarnes 
 
 
 


